
Bestyrelsesmøde BG 2023-09-25 

 

Dagsorden til bestyrelsesmøde d. 25. september 2024 kl. 17.00-19.00. 
 

1. Godkendelse af dagsorden og opfølgning referat fra mødet i marts 
Bilag 1: Referat af bestyrelsesmøde 2024-06-20 

 
2. Præsentation af bestyrelsen for det nye medlem (Martin Jakobsen, Region Midtjylland og 

Silkeborg Kommune) og det nye elevråd. 
Det nye elevråd vælges på elevrådsweekenden d. 20./21. september. 
 

3. Budgetopfølgning og budgetrevision (AJ og CK) 
Forudsætningen for Budgetopfølgning 2. kvartal 2024 er, at vi pt har 59 stx-elever (i to 
grundforløbsklasser der bliver til tre studieretningsklasser) og 28 1.hf-elever (i én klasse) på 
1.årgang. Det er lidt færre elever end oprindeligt budgetteret! Tælledagen for 1. årgang er dog først 
fredag d. 8. november, så der er stadig en vis usikkerhed på indtægtssiden. Hvis vi får én eller to hf-
ansøgere til, har Region Midtjylland indvilliget i at sætte vores kapacitet op til 29/30 elever. 
 
Bilag 3.1: Budgetopfølgning 2. kvartal 2024 (AJ). 
Bilag 3.2: Forventet resultat 2024 (AJ). 
 

4. Budget 2025 (AJ og CK). 
Regeringen har med Finanslovforslag 2025 præsenteret en ny taxametermodel for de 3-årige 
gymnasiale uddannelser. En af hensigterne bag den ændrede model er at fremtidssikre de små 
gymnasier ved at tildele dem et større udkantstilskud og dermed bedre økonomiske vilkår for at 
levere et uddannelsestilbud svarende til det, man kan få i de større byer. Den nye taxametermodel 
er dog blevet kritiseret fra mange sider – både at store og små gymnasier. På mødet gennemgår vi 
de økonomiske konsekvenser for BG, hvis Finanslovforslaget 2025 og den nye taxametermodel 
bliver vedtaget. Og vi fremlægger nogle af de problemer og mærkværdigheder, der ligger indbygget 
i forslaget. 
 
Bilag 4.1: Gennemgang af den nye taxametermodel (CK) 
Bilag 4.2: Økonomiske beregning for BG, hvis den nye taxametermodel implementeres (CK/AJ). 
Bilag 3.2: Budget 2025 (AJ) 
Bilag 4.3: Anmodning om foretræde for Børne- og Undervisningsudvalget. Netværket Mindre jyske 
gymnasier 
 

5. Finansiel Strategi – 2024-2027 (Tommas) 
Bilag 5.1 præsenteres på mødet. 
 

6. Ny gymnasial uddannelse – Undervisningsministrenes tanker (CK). 
Undervisningsministeren har i det sidste års tid luftet forskellige tanker om en ny praktisk-
orienteret gymnasial uddannelse. Jeg gennemgår nogle af de ideer, som ministeren har ”luftet”. 
 
Bilag 6: Ministrenes tanker om en ny 2-årig gymnasial uddannelse (CK). 
 

7. Orientering om kapacitet for skoleåret 2025/26 
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Som udgangspunkt har vi fået en beregningsteknisk kapacitet på 71 stx-elever og 28 hf-elever. 
Man kunne overveje at bede om at hæve kapaciteten på hf, men jeg tror ikke, vi skal gøre det. 
UVM skriver, at den beregningstekniske kapacitet skal ses i forhold til de ansøgere, som vi har 
modtaget d. 1. marts – og her var vores hf-søgetal på 18 elever i 2024. 
 
Til orientering har vores nabogymnasier fået følgende beregningsteknisk kapacitet (2025/26): 
- Favrskov Gymnasium: 280 stx-elever (samme kapacitet som i 2024/25). 
- Silkeborg Gymnasium: 504 stx-elever (i 2024/25 var den 502). 
- Viborg Gymnasium: 116 stx-elever og 145 hf-elever (i 2024/25 var den 140 hf-elever). 
- Viborg Katedralskole: 322 stx-elever og 60 Pre-IB-elever (samme kapacitet som i 2024/25). 
 

8. Kvalitetssikring på BG – Virerektor Klaus Daugaard 
Bilag 8.1: Opfølgningsplan BG 2023-24  
Bilag 8.2: Selvevalueringsrapport 2023-24 
Bilag 8.3: Opfølgningsplan BG 2024-25 
 

9. Møde med Poul Due Jensens Fond. 
Bilag 9: Oplæg til nyt BeScience-projekt med PDJF 
 

10. Nyt fra SU, elevrepræsentanter og ledelse 
- Ledelse:  

o Datasikkerhed/Data awareness-træning: Phishingforsøg mod ansatte på BG i løbet af 
skoleåret (Herningsholm). 

o Vores studieadministrative system (Lectio) er af nogen blevet kritiseret for ikke at være 
”sikkert nok”. Vores DPO siger dog fortsat god for det. 

o Skolestart 2024: Indsats mod mobiltelefoner i undervisningen. 
-  

 
11. Evt. 

 

 


